
 

 

GEMEENTE GEMERT-BAKEL  Raadsvergadering: 09-11-2017 
 Agenda nr.:  
 Afdeling/werkterrein: griffie 
  
 
Voorstel/onderwerp: behandelen rapport rekenkamercommissie "inhuur van handhavers, in Gemert-
Bakel en in Laarbeek" 
 
 
 
Aan de raad 
 
Samenvatting  
 

 
Behandeling van en besluitvorming over de aanbevelingen die de rekenkamercommissie doet op 
basis van haar bevindingen na het onderzoek naar de inhuur van handhavers (BOA’s) in Gemert-
Bakel en in Laarbeek. 
 

 
Dit onderwerp komt aan de orde in:  
 
Raadsvergadering d.d. 9 november 2017 
 
Dit onderwerp is aan de orde geweest in: 
 
- 
 
Inleiding 
De gezamenlijke rekenkamercommissie Gemert-Bakel / Laarbeek heeft in haar onderzoek de inzet 
van BOA's in de gemeenten Gemert-Bakel en Laarbeek onderzocht. Zowel Gemert-Bakel als 
Laarbeek werken (gedeeltelijk) met ingehuurde toezichthouders. Dit rekenkameronderzoek beoogt de 
beide gemeenteraden inzicht te verschaffen rondom effectiviteit en efficiency en de verschillen daarbij 
tussen de beide gemeenten bij de inzet van (ingehuurde) handhavers inclusief de daaraan verbonden 
voor- en nadelen. De onderlinge vergelijking is uitdrukkelijk bedoeld om goede praktijken en 
leerpunten te identificeren, niet om de gemeenten aan elkaar af te meten. 
 
In het rapport stelt de rekenkamercommissie vast dat beide gemeenten tevreden zijn over de 
inzet van de BOA's in hun gemeente. In dit onderzoek zijn geen signalen aangetroffen die duiden op 
structurele tekortkomingen in de taakuitvoering door de BOA’s: de BOA's houden toezicht conform het 
beleid en de instructies van de respectieve gemeente. Dat neemt niet weg dat er op bepaalde 
aspecten ruimte is voor verbetering. 
 
De rekenkamercommissie onderzoekt de doelmatigheid, de doeltreffendheid en de rechtmatigheid van 
het door het gemeentebestuur gevoerde bestuur. Zij functioneert daarbij vanuit een onafhankelijke 
positie voor de gemeenteraad. De raad geeft invulling aan zijn controlerende rol wanneer hij de 
bevindingen van de rekenkamercommissie behandelt en hij verbindt dit aan zijn beleidsbepalende rol 
zodra hij zich uitspreekt met betrekking tot de aanbevelingen van de rekenkamercommissie. 
 
 
Onderwerp van onderzoek 
De rekenkamercommissie heeft besloten een onderzoek uit te laten voeren naar de inzet van BOA’s in 
de gemeenten Gemert-Bakel en Laarbeek. Het gaat om de functie die in veel gemeenten wordt 
aangeduid als ‘stadswacht’, c.q. de toezichthouders op onder meer de Algemene Plaatselijke 
Verordening (APV), de Drank- en Horecawet, het parkeerbeleid, evenementen et cetera. Zowel 
Gemert-Bakel als Laarbeek werken (gedeeltelijk) met ingehuurde toezichthouders en de 
rekenkamercommissie is benieuwd of er verschillen zijn in de effectiviteit van deze toezichthouders. 
Ook wil de rekenkamercommissie inzicht in de voor- en nadelen van de gekozen uitvoeringsvorm. De 
reden dat de rekenkamercommissie besloten heeft onderzoek te doen naar de inzet van externe 
BOA’s komt voort uit de wens de gemeenteraden te voeden met informatie. Het onderzoek komt niet 



 

 

voort uit concrete zorgen over de uitvoering. Er zijn geen berichten dat de uitvoering plots tot een 
verhoging van klachten leidt, of dat er anderszins aanwijzingen zijn dat de uitvoering niet goed gaat. 
 
 
Opzet van het onderzoek 
De rekenkamercommissie heeft de hoofdvraag in concrete onderzoeksvragen vertaald en daarbij een 
normenkader gedefinieerd. Het rapport richt zich op de huidige inzet van externe handhavers in de 
gemeenten Gemert-Bakel en Laarbeek. Het onderzoek omvat de volgende aspecten: 
▪ de uitvoering van de BOA-/ stadswacht-taak voortvloeiend uit het gemeentelijk handhavingsbeleid,  
▪ waarbij de focus ligt op de taakuitvoering door externe partijen, maar waar voor zover relevant ook 
de uitvoering door interne BOA’s wordt meegenomen; 
▪ de periode 2015-2016; 
▪ de gemeenten Laarbeek en Gemert-Bakel, zowel als individuele gemeenten als in onderlinge 
samenhang voor die onderdelen waarop mogelijk samengewerkt wordt binnen het handhavingsbeleid 
voor wat betreft de inhuur van handhavers. 
 
De rekenkamercommissie is via interview en dossieronderzoek tot haar bevindingen gekomen. 
Daarop is ambtelijk wederhoor gevolgd om feitelijke onjuistheden en onvolledigheden te voorkomen. 
Daarna zijn conclusies geformuleerd en beide colleges van burgemeester en wethouders om een 
bestuurlijke reactie gevraagd. De bestuurlijke reactie is in het rapport opgenomen. 
 
 
Procedure 
De gezamenlijke rekenkamercommissie zond haar rapport aan de gemeenteraad op 24 juli jl.. Ter 
kennisname is het rapport op de postlijst van de gemeenteraad geplaatst bij zijn vergadering d.d. 5 
oktober. De eerste vergadering na het zomerreces. De agendacommissie van de raad heeft het 
rekenkamercommissierapport voor inhoudelijke behandeling geagendeerd in de vergadering van de 
gemeenteraad d.d. 9 november, en voorbereidend in de vergadering van de raadscommissie 
Algemene Zaken Financiën & Vastgoed d.d. 11 oktober. De (voorzitter van de) rekenkamercommissie 
wordt uitgenodigd het rapport toe te lichten t.b.v. de raadscommissie, op 11 oktober. 
 
 
Aanbevelingen 
Uw raad wordt voorgesteld de aanbevelingen, tegen de achtergrond van het onderzoeksrapport, over 
te nemen. Uiteraard is het niet aan uw raad om uitspraken te doen met betrekking tot het 
gemeentebestuur van Laarbeek. Met betrekking tot aanbevelingen gericht op het college van Gemert-
Bakel geldt dat uw raad het college kan oproepen om aan te geven hoe hij met deze aanbevelingen 
omgaat. 
De aanbevelingen luiden: 
 
Aanbeveling aan de raden: 
1. Bepaal als raad het gewenste nalevingsniveau ten aanzien van de openbare ruimte en richt op 
basis daarvan het handhavingsbeleid in.  
2. Heroverweeg regels waarvan de naleving voor de gemeente weinig prioriteit heeft c.q. waar 
structureel geen toezichtscapaciteit voor is.  

3. Vraag om een jaarlijkse handhavingsrapportage met daarin in ieder geval het aantal uitgevoerde 
controles, het aantal geconstateerde overtredingen, het aantal opgelegde sancties, het aantal 
processen-verbaal en eventueel ontvangen klachten rond overtredingen.  
 
Aanbeveling aan de colleges:  
1. Breng stabiliteit in het handhavingsbeleid door meerjarige keuzes te maken over de inzet van 
BOA’s, zowel wat betreft externe dienstverlener als wat betreft het budget.  

2. Verken de opzet van een regionale BOA-pool bestaande uit een of meer ‘eigen’ BOA’s per 
gemeente.  
 
 
Planning / uitvoering 
Voor implementatie van aanbevelingen is een nadere aanpak vereist. De raad kan het college 
uitnodigen om hem een voorstel tot implementatie van de aanbevelingen voor te leggen. 
 



 

 

 
Ter inzage gelegde stukken 
rapport van de rekenkamercommissie en aanbiedingsbrief. 
 
 
Ontwerpbesluit gemeenteraad 
De raad wordt voorgesteld  
 

1. de tot de gemeenteraad gerichte aanbevelingen over te nemen; 
2. het college te laten aangeven op welke wijze het college omgaat met de tot hem gerichte 

aanbevelingen; 
3. het college desgewenst aan de raad te laten toezeggen dat een nader voorstel tot 

implementatie wordt voorgelegd. 
 
 
 
 
Gemert, 28 september 2017  
 
de griffier,  

 
P.G.J.M. van Boxtel 
 

 

 
 

 

 


